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V Loučimi v pátek 11. odpoledne 4 ženy a 2 chlapi a v sobotu 12. listopa‑
du dopoledne o jednu ženu a další 2 chlapy více vyrazilo s hráběmi na ná‑
ves a ke hřbitovu hrabat spadané listí. Z návsi pak v sobotu hromady zlik‑
vidovalo dalších 5 mužů a traktor.  Z. Huspek

Obec Libkov, SDH Libkov a místní maminky opět připravily lampionový
průvod. Zúčastnilo se 35 dětí s rodiči a prarodiči. Trasa okolo návsi byla
lemovaná rozsvícenými svíčkami, u domů stály vyřezané dýně a cestou
všechny lekala strašidla. Někteří občané udělali i halloweenskou výzdo‑
bu s pavučinou a pavouky na plotech, kostlivce na zahradách aj. Ma‑
minky dětem za statečnost napekly bábovky a moučníky. Všem se akce
moc líbila.  Ing. Lucie Mlezivová

Pionýrská skupina KOLO Koloveč slavnostně uvedla do provozu 10. října
za účasti starosty městyse uzlařský koutek. 10 stanovišť s 10 návody pro
uvázání 10 uzlů, např. ambulanční uzel, liščí smyčka, zkracovačka, lodní
smyčka, lovecká spojka aj. Koutek lze najít v Kolovči  u rybníka Jordán‑
ku, všechny potřeby pro správné uvázání uzlů jsou tam k dispozici. 

Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Na hasičských závodech v Milavčích se umístili nejmladší hasiči z SDH Hlu‑
boká na 11. místě z 18 zúčastněných družstev. Byli moc spokojení.            (eh)
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Josef Hubáček – válečný hrdina,
pilot, akrobatický letec, účetní
Městského národního výboru
Kdyně, předseda Pošumavské‑
ho aeroklubu, manžel, otec a dě‑
deček. Ano, všechny a nejen tyto
role zastával jeden z nejvýraz‑
nějších kdyňských rodáků, kte‑
rý se tučným písmem zapsal
nejen do národní, ale i světové
historie – plk. Josef Hubáček
(*17. 10. 1909, +9. 4. 1988). 
O životě Josefa Hubáčka toho bylo
v minulosti napsáno již mnoho, a
proto existuje celá řada faktogra‐

fických článků, které nejen válečné zásluhy tohoto hrdiny vystihují
zcela přesně, a pocházejí navíc z pera (resp. klávesnice) kompeten‐
tnějších autorů nežli jsem já. Ráda bych proto na život Josefa Hubáčka
nahlédla z trochu jiné, lidské a osobní perspektivy. V souvislosti s oso‐
bou Josefa Hubáčka mě zaujalo jeho životní krédo: „Ovládněte sebe,
ovládnete vzduch!“ Ovládnutí sebe sama se Josefu Hubáčkovi bezpo‐
chyby podařilo – jinak by totiž nebylo možné, aby jako letecký akrobat
s letadlem ve vzduchu prováděl ty nejtroufalejší a nejnebezpečnější
akrobatické kousky. Bez ovládnutí sebe sama by nebylo možné, aby
Josef Hubáček jako válečný pilot s chladnou hlavou bojoval v bitvě
o Británii nebo aby se jako jeden z mála vybraných pilotů podílel na
přepravě představitelů Velké Británie na válečná jednání… Přestože
Josef Hubáček dokázal sám sebe i letoun ovládat naprosto bravurně,

dokázal se také nechat ovládat. Celý život se totiž nechal ovládat lá‐
skou k letectví a ke všemu, co mezi zemi a vzduch patří. A právě proto
odkaz Josefa Hubáčka i po téměř 35 letech od jeho smrti dnešní spo‐
lečností rezonuje stále tak silně a budí k životu celou řadu občanských
i společenských aktivit. Josef Hubáček byl totiž opravdovým bojovní‐
kem a nejen na bitevním poli dokázal vybojovat mnohé – nejen svobo‐
du a mír. 
Mimo válečná bojiště Josef Hubáček v roli předsedy bojoval mj. za
Pošumavský aeroklub v Klatovech, jehož letiště od června tohoto ro‐
ku hrdě nese právě Hubáčkovo jméno – letiště Josefa Hubáčka. Sou‐
částí pojmenování letiště, ke kterému došlo 11. června 2022, byl
rovněž pietní akt odhalení pamětní desky plk. Josefa Hubáčka. Vedle
kdyňského pomníku ve tvaru vrtule z dílny sochaře Václava Fialy se
tak jedná o další významnou připomínku odkazu tohoto válečného
hrdiny pro další generace, kterým bude období 2. světové války se
všemi jeho hrůzami bohužel zase o něco vzdálenější a o to hůře
představitelné. 
Válečné zásluhy Josefa Hubáčka v letošním roce ocenil také prezident
republiky, Miloš Zeman. Na základě žádosti Pošumavského aeroklubu
Klatovy, ke které se připojila rovněž Rada města Kdyně a Zastupitel‐
stvo města Klatov, byl u příležitosti státního svátku v den vzniku sa‐
mostatného československého státu (dne 28. října) Josefu Hubáčkovi
propůjčen Řád bílého lva vojenské skupiny I. třídy, in memoriam. Ten‐
to řád byl Josefu Hubáčkovi propůjčen za mimořádné zásluhy o obra‐
nu a bezpečnost státu a vynikající bojovou činnost. Řád bílého lva za
Josefa Hubáčka na Pražském hradě z rukou prezidenta přebíral jeho
vnuk – Michael Hubáček.

Ing. Věra Říhová, MPA, místostarostka města Kdyně

V polovině října proběhlo pravidelné cvičení jednotek sborů
dobrovolných hasičů obce z okrsku č. 5 Zahořany. V okrsku je cel‑
kem 6 jednotek, které se každý rok střídají v pořádání okrskové‑
ho cvičení. Pojetí cvičení
je vždy na rozhodnutí po‑
řádajících. Tentokrát se
nejednalo o tradiční pro‑
věřovací cvičení na dálko‑
vou dopravu vody, ale
o taktické cvičení na vy‑
hledávání osob v zalesně‑
ném terénu, které připra‑
vil velitel JSDHO Hřícho‑
vice Jaroslav Sokol. Inspi‑
rací pro letošní téma byla
loňská rozsáhlá akce
v okolí Čerchova, kdy
složky IZS hledaly v lese
ztracené dítě desítky ho‑
din. Proto byl na letošní
cvičení pozván jako men‑
tor velitel družstva HZS
Domažlice. Členové jednotek se sešli v daný čas na předem urče‑
ném místě s požadovaným vybavením. Po krátkém zaškolení od
příslušníka HZS vytvořili hasiči rojnici ve vytyčeném úseku lesa.
Každý velitel dostal popis hledané osoby. V okrsku jsou všechny

jednotky v kategorii JPO V, většina nemá radiostanice. Komuni‑
kace jednotlivých velitelů s velitelem zásahu tedy probíhala tele‑
fonicky. Zanedlouho byla skutečně nalezena hledaná osoba, kte‑

rou hrál ochotný figurant.
Věrohodně simuloval zlo‑
meninu nohy, takže hasiči
museli poskytnout první
pomoc a následně provést
transport raněného z lesa
svépomocí (bez techniky
nebo nosítek). Cvičení se
zúčastnily všechny jednot‑
ky z okrsku (celkem 30 do‑
brovolných hasičů). Vše
šlo podle plánu, takže ko‑
nec cvičení byl vyhlášen
ještě před setměním. Po
cvičení se hasiči občerstvi‑
li a pobesedovali v Hřícho‑
vicích na dupárně. Cílem
cvičení mimo jiné také by‑
lo, aby si členové jednotek

uvědomili, k jak různorodým zásahům a událostem mohou být
přivoláni. Že je důležité mít v perfektním stavu kromě stříkačky
a hadic také lékárničku, svítilnu, nosítka, mobil apod. Jako bonus
pro cvičící hasiče byly kapsy plné čerstvých hub.            Tomáš Wurm

Taktické cvičení v Zahořanech

Mimořádný plk. Josef Hubáček



Veřejnou debatu vzbudil seznam opatření,
která s cílem konsolidovat veřejné finance
navrhuje vládě její poradní orgán NERV
(národní ekonomická rada vlády). Jedno
z nich zatím větší pozornos‑
ti uniká. A je to škoda,
protože je velmi kontro‑
verzní.
Členové NERVu mimo jiné
navrhli revizi samospráv a
zmínili rušení obcí o veli‑
kosti do 1 tisíce obyvatel.
Fakticky by tak zaniklo 80
procent z celkového počtu
všech současných obcí (byť
s nepoměrně menším podí‑
lem obyvatel). Takový ná‑
pad, aniž by byl podložený věcnou analý‑
zou, je ovšem jen plácnutí do vody. A jeho
naplnění risk s velkými otazníky. 
Pravdou je, že v roce 1990 dostaly možnost
osamostatnit se i menší vesničky. Některé
toho využily, jiné nikoliv. Byl to tehdy pro‑
jev nových svobodných poměrů. Později za
vlády Miloše Zemana pak následoval
z dnešního pohledu ne příliš promyšlený
krok, kterým bylo zrušení okresních úřa‑
dů. Namísto nich vznikly obce s rozšířenou
působností a především kraje, jejichž pozi‑
ce byla nicméně jiná, než která dříve vyplý‑

vala pro okresy a obce z okresního zřízení.
Zastánci větší koncentrace obcí dnes často
argumentují sousedním Německem. Jenže
v tom případě se nesmí zapomínat, že prá‑

vě ve spolkových zemích na
rozdíl od Česka stále existují
okresy, které s obcemi pravi‑
delně komunikují. Například
bavorský okres Cham má
zhruba 126 tis. obyvatel a
celkem 59 obcí. Mezi nimi
jsou tři obce do jednoho tisí‑
ce obyvatel. Celý Plzeňský
kraj má celkem 580 tis. oby‑
vatel a 501 obcí. Jaký je vý‑
sledek? Zatímco dříve před‑
nosta okresního úřadu znal

osobně každého starostu, teď členové
krajské rady neznají možná ani čtvrtinu
starostů „svých“ obcí. Starostové si proto
již dávno uvědomili, že nemohou od krajů
čekat pravidelnou poradenskou službu a
spoléhají se ve vedení svých obcí obvykle
sami na sebe. A dělají to v drtivé většině
případů úspěšně. 
Skutečně je na místě přesvědčení, že poto‑
pení současné dobře fungující soustavy
samospráv zachrání státní rozpočet? Ne‑
myslím si. Pokud by vláda chtěla skutečně
provést účelnou reformu samosprávy, mě‑

la by se zaměřit na zhodnocení dopadů
předchozích kroků spojených se zřizová‑
ním krajů a zaváděním obcí s rozšířenou
působností. Měla by v první řadě zanaly‑
zovat, zda bylo i z rozpočtových důvodů
vhodné fakticky oddalovat výkon veřejné
správy a zda vznik krajů v podobě, kterou
známe dnes, státní finance neúměrně ne‑
zatížil. Odpověď dávat nechci, bylo by to
bez jasné analýzy stejně povrchní, jako je
nápad NERvu revidovat samosprávu tu‑
pým škrtem v počtu obcí.
Odborníci sdružení v NERVu zmiňovaným
návrhem zjevně ukázali své limity. Jsou to
jistě renomovaní ekonomové, nevidím ale
mezi jeho členy nikoho, kdo by se dlouho‑
době věnoval fungování samospráv. Úpra‑
vy obecního či krajského zřízení jsou jistě
možné. Ale pouze za předpokladu, že bu‑
dou promyšlené a podložené fakty. Není
od věci připomenout, že na rozdíl od státu
 obce problémy se svými rozpočty neřeší.
Ve své většině se totiž chovají rozpočtově
odpovědně.

Ing. Vladislav Vilímec, senátor 
Parlamentu ČR, zastupitel města Kdyně
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Zrušení obcí užitek nepřinese

Halloweenské odpoledne v Dlažově
SDH Dlažov pořádal pro své nejmladší členy 5. listopadu Halloweenské odpoledne
spojené s lampionovým průvodem. Pro mladé hasiče byly připravené zábavné i spor‑
tovní soutěže, tvoření strašidelných lampiček ubrouskovou metodou a vyrábění dal‑
ších strašidelných ozdob. 
Po setmění prošel lampionový průvod obcí a pak následovalo opékání buřtů a „stra‑
šidelná noc“ v klubovně hasičárny. Děti si halloweenské „strašení“ užily mírou vrcho‑
vatou.  Marta Tomanová, obec Dlažov

V den státního svátku, 28. září, uspo-
řádal Český zahrádkářský svaz v Ko-
lovči drakiádu pro děti i dospělé. Dě-
ti s rodiči a prarodiči se sešly na lou-
ce vedle rybníka v Holci ve 14 hodin.
Za malou chvíli už pestrobarevní
draci brázdili oblohu.   
Protože při jejich pouštění pořádně
vytrávilo, připravili pořadatelé pro
všechny na ohni opečené špekáčky.
Každý malý účastník obdržel za svoji
přítomnost háčkovaného dinosaura,
které pro děti připravila paní Hana
Dočekalová.  

Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Slavnostní 
drakiáda



6/2022strana 4 Kdyňsko

Další krok ke zkvalitnění služeb MŠ Všeruby.
Předškoláky všerubské mateřské školy čekalo také
v tomto školním roce překvapení. Po té, co loni na pře‐
lomu letních prázdnin a začátku výuky prošla školka
výraznou rekonstrukcí interiéru tříd a šaten, letos,
s ohledem na velký počet dětí, které v květnu přišly
k zápisu, vzniklo odloučené pracoviště Mateřské školy
Všeruby. Máme tak prostor pro intenzívnější práci, in‐
dividuálnější přístup a tím kvalitnější přípravu na ná‐
stup dětí k povinné školní docházce.
Do kolektivu kromě nové paní učitelky přibyl také pan
učitel, kterého si děti okamžitě oblíbily.  

Kolektiv MŠ Všeruby

Dušičková výstava, moštování ovoce
Český zahrádkářský svaz Koloveč pořádal pro širo‑
kou veřejnost prodej dušičkového zboží a dekora‑
cí, který se konal v sobotu 22. října 2022 od 8:00
do 12:00 hodin v předsálí Kulturního domu v Ko‑
lovči. V prodeji byly truhlíkové květy, vázané deko‑
race, věnce i ozdobné mísy. V moštárně Českého za‑
hrádkářského svazu Koloveč v Lidické ulici pro‑
běhlo o týden později poslední letošní moštování
ovoce. 
O obě akce byl ze strany veřejnosti velký zájem.  

Petra Křížová, foto Petr Dolejš

ZahrádkářiU pomníku padlých
Obecní úřad v Chodské Lhotě uspořádal dne 11. 11. 2022 pietní akt ke Dni
válečných veteránů. Každoročně se této akce v naší obci zúčastňuje mateřská
škola, starosta a místní hasiči, členové Klubu zasloužilých hasičů. V jedenáct
hodin se vydal průvod s věncem od obecního úřadu k pomníku, na kterém je
devatenáct jmen hrdinů a vlastenců z naší obce. Po slavnostním aktu polože‑
ní věnce u památníku padlých z první světové války odstála Čestná stráž slo‑
žená ze starosty, hasičů a dětí z mateřské školy minutu ticha. Význam celé
akce je v předání v dnešní době opomíjených ctností, kterými jsou vlaste‑
nectví, národní hrdost a úcta k předchozím generacím. Děkujeme hasičům,
dětem ze školky a jejich učitelkám za účast.                          M. Jäger, foto J. Nunvář

V mateřince mají
pana učitele



Tematické večery pro dámy ze Vsi se stávají už téměř nutností. Tentokrát byla tématem pří‐
rodní vánoční výzdoba. I když jsme si z počátku myslely, část večera budeme tvořit a část popí‐
jet, na sklenku nezbyl skoro žádný čas. Tak jsme se zabraly do práce, že konverzace se omezova‐
la téměř jen na rady, jak dále postupovat při vyrábění. 

Na přání jsme vyráběly vánoční dekorace z darů přírody, juty, jutových provázků atd. Byť se
zadání nezdálo nikterak složité, opak byl pravdou. Bylo potřeba hodně času a trpělivosti. Nicmé‐
ně novoveské dámy mají opravdu šikovné ruce a nakonec vznikly krásné stromečky ať už klasic‐
kých nebo  moderních kulatých tvarů... Nakonec posuďte sami, jak se nám dařilo!  

Šárka Kraftová, Markéta Zemková, foto Markéta Zemková
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Novoveské dámy

V sobotu 29. října 2022 se v restauraci pana
Matějky uskutečnila oslava 62. výročí založení
okrsku č. 10 Pocinovice. Zúčastnilo se celkem
32 hasičů a hostů, kromě našeho okrsku i zá‐
stupci SDH Běhařov, jenž patří do okrsku č. 22
OSH Klatovy. Okrsek 10 v současné době sdru‐
žuje hasičské sbory ze šesti obcí v údolí říčky
Andělice v obcích Dobříkov, Chodská Lhota,
Libkov, Loučim, Pocinovice a Smržovice, ve
kterých je 251 hasičů v kteroukoliv denní nebo
noční dobu připraveno vyjet k mimořádným
událostem v těchto obcích s celkovým počtem
1418 obyvatel. Za dobu existence okrsku bylo
celkem 42 dvoudenních námětových cvičení
s ubytováním – 18 na Orlovici, 3 v Běhařově a
2 v Loučimi. Okrskových soutěží bylo celkem
56. Zasvěcenou a podrobnou přednášku
o vzniku, historii a činnosti okrsku připravil a
přednesl Zasloužilý hasič a dlouholetý funk‐
cionář Václav Ponocný starší. Díky místním ha‐
sičům z obce Loučim, kde před 62 lety okrsek
na ustavující schůzi vznikl, se celá akce velice
zdařila a po podání občerstvení byla zakonče‐
ná volnou zábavou a zpěvem doprovázeným
hudbou. Z. Huspek

Statistické údaje dodal starosta 
okrsku Leon Stavovčík.

Výročí pocinovického okrsku

Každoročně na podzim 11. listopadu
pořádá naše školka světýlkový lampio‑
nový průvod na svátek sv. Martina. Ten‑
to svátek je spojován hlavně s přícho‑
dem prvního sněhu, ale podle legendy
také s dobrým skutkem vojáka Martina,
později sv. Martina, který se v nouzi po‑
dělil s žebrákem o svůj plášť. Světýlka
dětských lampionů mají proto zažeh‑
nout jiskru lásky v našich srdcích, aby‑
chom byli všichni k sobě vstřícní a po‑
máhali si.

Krátce po setmění vyrazili děti a jejich
rodiče s rozsvícenými lampióny od škol‑
ky, prošli obcí až ke kostelu sv. Jiří.
U kostela čekalo účastníky průvodu
drobné občerstvení na zahřátí, ředitelka
školky seznámila veřejnost s legendou
sv. Martina a následoval hudební pro‑
gram dětí ze školky. Písní „Už Martin na
bílém koni“ všichni společně přivolali
i samotného světce na koni. Sv. Martin
přivezl tradičně rohlíčky, které rozdal
mezi děti i dospělé. Na závěr akce měly
děti možnost se povozit na koních.

Velký dík patří OÚ Kout na Šumavě,
místním dobrovolným hasičům, Petře
Králové z Prantů, cukrárně Spáňov, dě‑
tem a zaměstnancům MŠ, kteří se na této
veřejné akci podíleli.  

MŠ Kout na Šumavě, foto str. 16

Martinský průvod
prošel Koutem
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Dlabání dýní
Podzim máme spojený se světlem svíček,

když jejich světlo ozáří vydlabané oranžové dý‐
ně, máme pěknou podzimní výzdobu. 

Děti i dospělí měli možnost vyzkoušet si dla‐
bání dýní v neděli 23. října v kulturním domě ve
Starém Klíčově. Maminky, které akci zorganizo‐
valy, přinesly zajímavé nápady, jak dýně vyzdo‐
bit. Tatínkové pomáhali při seříznutí vršku a
vyřezání obličeje. Všem se to moc povedlo. Ně‐
kolik dýní jsme si vystavili v Mrákově v parku,
pod přístřeškem, který kolem Vánoc ozdobí
betlém.

Lampionový průvod
O podzimních prázdninách, v předvečer stát‐

ního svátku, se sešli malí i velcí účastníci lam‐
pionového průvodu u hasičárny v Mrákově.
Místní hasiči připravili teplé nápoje. Pěkné pod‐
zimní počasí nám umožnilo opéct si buřty. Za‐
tímco rodiče opékali buřty, děti vyráběly papí‐
rové andělíčky, kterými vyzdobíme malý vánoč‐
ní stromek před vchodem do obecního úřadu.
Po setmění se děti vydaly s rozsvícenými lam‐
piony různých tvarů i motivů na večerní
 obchůzku obcí.

Posezení u Bílků – krojové 
perličky + foto Zdeňka Zrůsta 
Další posezení v chaloupce u Bílků v Mrákově

na návsi se konalo 6. listopadu. Hned na začát‐
ku byl pokřtěn Katolický kalendář Mrákov
2023, který v říjnu vydal Spolek přátel dolního
Chodska. Na šedesáti stránkách kalendáře
představují fotografie Zdeňka Zrůsta farníky
Mrákovské farnosti v krojích slavnostních
i všedních.

Po uvedení kalendáře se ujala slova Martina
Pincová. Popsala a doložila na historických
fotografiích krojové perličky dolního Chodska.
Mimo jiné připomněla, že před mnoha lety,

když zemřel v Mrákově svobodný mládenec, šly
ve smutečním průvodu, hned za rakví, dvě ne‐
věsty. Jedna byla v černých a druhá v bílých ša‐
tech. Mezi posluchači sedělo i pár pamětníků,
kteří takový průvod osobně zažili.  

Povídání o krojových perličkách doplnila
Marcela Vondrašová z Mrákova. Přinesla ukázat
věnečky zdobící hlavu malých krojovaných děv‐
čat, když přistupují k prvnímu svatému přijímá‐
ní, nebo se účastní oslavy „Božího těla“. Paní
Vondrašová ve volných chvílích zrenovovala již
několik starých věnečků pro děvčata z dětského
souboru Mráček. Jak sama říká, je to pro ni urči‐
tý způsob relaxace. Na závěr posezení byly pro‐
mítány fotografie z Mrákova, na kterých zachy‐
til Zdeněk Zrůst nošení kroje při slavnostních
i všedních příležitostech. Tímto mu děkujeme
za spolupráci.  Eva Květonová

Jaký byl podzim v Mrákově

Kdyňská akademie vzdělaného seniora po‑
trvá až do března.
Centrum sociálních služeb Doma ve Kdyni ve
spolupráci s městem Kdyně pořádá druhý roč‐
ník Kdyňské akademie vzdělaného seniora. Jde
o cyklus přednášek zejména pro seniory, ale
přijít může každý, koho téma
zajímá. Akademie byla zahá‐
jena 8. listopadu předná‐
škou policejní mluvčí Barbo‐
ry Šmaterové, která se věno‐
vala tématu bezpečí. „Dotkla
se nekalých praktik, kterých
využívají podvodníci, aby se
dostali do domácností často
velmi důvěřivých seniorů,“
přibližuje průběh Lucie Rou‐
tová, ředitelka centra sociál‐
ních služeb Doma ve Kdyni. 
Konec listopadu patřil sebe‐
obraně pod taktovkou Wal‐
demara Janečka. „Právě nej‐
více zranitelné skupiny našich rodičů a praro‐
dičů se zde mohou naučit bránit případnému
nepříteli, i když nemají tolik fyzických sil,“ do‐
plňuje Routová. Seminář volně pokračuje i 13.
12. a přijít mohou i ti, kdo poprvé nedorazili.
Akademie pokračuje v novém roce. 10. ledna
se zájemci potkají s Karolínou Olejníkovou
z organizace Člověk v tísni, která s účastníky

projde, jak se vypořádat se zdražováním a kam
se případně obrátit o radu či pomoc. Na konci
ledna přijede Jaroslav Valůch, vedoucí projek‐
tů mediálního vzdělávání v organizaci Trans‐
itions. Ten poradí, jak používat zdravý selský
rozum, když se na nás hrne z médií tolik růz‐

ných informací.
V únoru je možné dorazit na
přednášku s názvem Tré‐
nink paměti. Jitka Lojíková
ukáže, že je možné si zapa‐
matovat téměř cokoliv, když
člověk ví, jak na to. Akade‐
mie bude zakončena v polo‐
vině března tématem mezi‐
generačních vztahů. „Dobré
vztahy mezi generacemi jsou
velmi důležité a je potřeba,
aby se o ně pečovalo. Jak tyto
vztahy úspěšně zvládat, nám
přijde poradit Kamila Boby‐
sudová, kterou již účastníci

znají z prvního ročníku Akademie,“ zakončuje
Routová výčet plánovaných přednášek. 
Přednášky se konají v Krámečku služeb na ad‐
rese Markova 655, jsou zdarma a není nutné se
na ně hlásit předem. Účastníci převezmou 4.
dubna z rukou starosty certifikát o absolvování
Akademie v rámci slavnostního zakončení.  

Tereza Králová

Akademie seniorů

Divadelní spolek Máj
legrace nám kopec dal 
V sobotu 15. října večer se sál Obecního

úřadu Brnířov zaplnil natěšenými diváky,
kteří si chtěli podzimní večer prohřát leg‑
rací a smíchem. Dorazili proto na divadel‑
ní představení Minikabaret ochotnického
divadelního spolku Máj. Představení slo‑
žené z kratších scének a krásných písni‑
ček účel splnilo a sálem se ozývaly salvy
smíchu. 

Večer se velice vydařil a diváci odcháze‑
li spokojení. Divadelní spolek Máj to
k nám nemá daleko a tak věříme, že k nám
kulisy a kostýmy nepřivezl naposledy.

Ing. Věra Jandová, Obecní úřad Brnířov
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n Pouťový víkend jsme v Mezholezích za‑
počali v sobotu 8. 10. tradičním fotbalo‑
vým zápasem místního mužstva proti
Bahňákům Kdyně? Večer jsme protančili
střevíce na hasičské zábavě za doprovodu ka‑
pely Veselá muzika. V neděli dopoledne sloužil
v místní kapličce Mons. Miroslav Kratochvíl
poutní mši svatou. Na návsi si děti zaskákaly
na nafukovacím hradu a tatínkové na střelni‑
ci vystříleli všechny růže, napsala Jaroslava
Perglová.
n Nedělní odpoledne 6. 11. patřilo v Poci‑
novicích dětem a strašidlům? Od 14 hodin
děti vyřezávaly s rodiči u hasičské zbrojnice
dýně, které si pak odnesly domů, některé je
ponechaly v parku před ZŠ. Děti už měly oble‑
čené strašidelné kostýmy, ve kterých obešly
náves. U kostela byly odměněny za dýně a
krásné kostýmy. Potom jsme společně opékaly
vuřty. K dětem se přidaly čarodějnice, jeptišky
a zombie. Počasí nám přálo, děti si odpoledne
užily a věřím, že i rodiče. Všem, kteří se na pří‑
pravě i průběhu „Strašidelného odpoledne“
podíleli, děkuje Marie Homolková, starostka
obce. Foto str. 16
n Podzim si děti v mateřské škole v Brní‑
řově užívaly i s rodiči? 20. října zdobili dý‑
ně, dlabali malí i velcí. Na zahradě během slu‑
nečného odpoledne vznikaly dýně strašidelné,
ale i roztomilé. Děti si své „dýňové kamarády“
odnesly rozsvítit ke svým domovům, ale zůsta‑
la i školková dýně k dekoraci.
n Do Dvorany slávy hejtmana Plzeňského
kraje vstoupily další tři osobnosti? Ve stře‑
du 12. října se uskutečnil již 12. ročník této
akce v Měšťanské besedě v Plzni. Čtyřicet stá‑
vajících osobností doplnili tenistka Barbora
Strýcová, herečka Jana Kubátová a onkolog,
děkan LF UK v Plzni Jindřich Fínek.
n Plzeňský kraj spustil hlasování v rámci
pátého ročníku soutěže „Památka Plzeň‑
ského kraje“ pro rok 2022 o nejlepší reali‑
zaci obnovy nemovité kulturní památky?
Hlasovat je možné až do 31. 12. 2022 ve dvou
kategoriích – Sochy a drobná architektura a
Stavby. Bližší informace vč. formuláře k ode‑
slání hlasu jsou k dispozici na tomto odkazu ‑
http://soutezpamatka.plzensky‑kraj.cz/.

Obec Pocinovice obnovila vozový park v hasičské zbrojnici. Na základě Smlouvy o bezúplat‑
ném převodu získala do vlastnictví obce pro jednotku JPO III od Krajského ředitelství HZS
Plzeňského kraje speciální požární automobilovou cisternu CAS Mercedes Benz ECO včetně
příslušenství vyrobenou v roce 2010. Automobilová cisterna CAS Mercedes Benz ECO na‑
hradila stávající požární cisternový automobil KAROSA CAS K 25 L101 z roku 1988, který
obec Pocinovice bezúplatně převedla do vlastnictví obce Obora u Kaznějova.  

Marie Homolková, starostka obce

Hasičský Mercedes

Sen noci vánoční
Římskokatolická farnost Domažlice, město Domažlice ve spolupráci s MKS zvou 

v pátek 23. prosince od 17:00 hod. na vánoční příběh z dílny Jany Kopáčkové Sen noci
vánoční aneb Z deníčku Panny Marie na venkovní pódium na náměstí v Domažlicích.

V případě nepříznivého počasí se akce uskuteční ve velkém sále MKS.

Po dvouleté covidové pauze Zá‐
kladní škola Kout na Šumavě obno‐
vila činnost několika zájmových
kroužků, které všestranně rozvíjejí
schopnosti a talent dětí.  

Žáci mohou navštěvovat pod ve‐
dením pedagogů naší školy kroužek
výtvarný, přírodovědný, zdravotnic‐
ký, tělovýchovný a pěvecko‐drama‐
tický. Nově bude zaveden kroužek
robotiky.  Všechny tyto mimoškolní
aktivity jsou organizovány zdarma,
jelikož zájem pedagogů školy je co
nejlépe vyplňovat volný čas žáků.
Výsledkem činnosti jednotlivých
kroužků jsou účasti v soutěžích vý‐
tvarných, zdravotnických, sportov‐
ních a kulturních, vystoupení pro
důchodce, vítání občánků apod. 

Každý pátek také probíhá výuka
nepovinného předmětu Nábožen‐
ství pod vedením p. Mgr. Karla
Adamce.         Mgr. Milada Mazancová

PODĚKOVÁNÍ
Děkuji MUDr. Zavadilovi a MUDr. Fábry
i zdravotní sestře Haně Kostolanské za
obětavou pomoc při péči o manžela Bo‑
huslava Chlada. Moje poděkování patří
také MUDr. Krebsové i všem děvčatům
z Doma ve Kdyni. Velké díky náleží celé
mojí rodině, obzvláště synu Ondrovi za

neuvěřitelnou a vytrvalou pomoc. 
Chladová Mirka (manželka)

Víte, žeVíte, že ......

Koutská škola rozvíjí schopnosti
a talent svých žáků
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Řízení o stanovení „chráněného ložisko‑
vého území“ (dále jen CHLÚ) je velice složi‑
tý proces. Čtenáři měli možnost přečíst si
k této problematice různorodá vyjádření
jednotlivých stran. Spolek STOP kamenolo‑
mu ve Smržovicích (dále jen spolek), který
vznikl za účelem ochrany kvality života
obyvatel přilehlých obcí a dalších souvise‑
jících zájmů, zejména ochrany přírody a
krajiny, v souvislosti s dobývacím prosto‑
rem Smržovice – Zadní kopec a chráněným
ložiskovým územím Smržovice, v tomto
článku připravil souhrn základních infor‑
mací. 

Vyjádření místostarostky města Kdyně
Ing. Věry Říhové v zářijovém čísle Kdyň‑
ských listů mělo být původně společným
článkem starosty města Oskara Hamru‑
se se zástupci spolku. Zástupci ale nako‑
nec s obsahem článku jednoznačně ne‑
souhlasili, neboť obhajoval dosavadní
chybné jednání starosty města, nevedl
ke konstruktivním společným cílům a
nebyl dostatečně motivující pro občany,
aby se o toto téma více začali zajímat a
byli tak plně informováni, a proto byl
otištěn bez komentáře spolku.

Spolek následně tedy vydal samostat‑
né prohlášení k vymezení CHLÚ, které
zpracoval právník, ve kterém je mj.
jednoznačně uvedeno, že město Kdyně
bylo s probíhajícím řízením o stanovení
CHLÚ podrobně seznámeno. Veřejnost ne‑
byla ze strany vedení města o probíhajícím
řízení o stanovení CHLÚ, procesním postu‑
pu Městského úřadu Kdyně v tomto řízení,
ani o jeho výsledku informována. Městský
úřad Kdyně, ani starosta města, který se
v řízení o stanovení CHLÚ rovněž angažoval,
ačkoli s jeho účastí zákon nepočítá, řádně a
včas v řízení o stanovení CHLÚ neuplatnili
žádné relevantní připomínky, stanoviska či
návrhy, které by ministerstvu umožnily zá‑
měr stanovení CHLÚ posoudit též s ohle‑
dem na další ohrožené veřejné či soukromé
zájmy (ochranu kvality života obyvatel,
ochranu životního prostředí apod.). Měst‑
ský úřad Kdyně jako stavební úřad, jehož
souhlas byl ze zákona nezbytný ke stanove‑
ní CHLÚ, tento souhlas udělil. Město Kdyně
v zákonné lhůtě rozhodnutí o stanovení
CHLÚ nenapadlo správní žalobou u soudu.

Spolek vznikl na základě nedostatečné‑
ho hájení zájmů dotčených orgánů, tj.
i města Kdyně, v řízení ke stanovení CHLÚ.
Jeho založení neiniciovalo současné „vede‑
ní města“, ale samotní občané, kterých se
celá tato situace týká. 

Časový sled jednotlivých kroků v rámci
řízení o stanovení CHLÚ:
l 29. 4. 2021 – jednání starosty města Kdy‑
ně, stavebního odboru MěÚ Kdyně, odboru
výstavby a územního plánování MěÚ Do‑
mažlice, zpracovatele odborného posudku
a těžařské společnosti Eurovia na Minister‑

stvu životního prostředí (MŽP) ve věci sta‑
novení CHLÚ Smržovice
l 29. 7. 2021 – na MěÚ Kdyně, stavební od‑
bor zaslána nesouhlasná připomínka pro‑
střednictvím zástupce obce Smržovice ke
stanovení CHLÚ
l 31. 8. 2021 – MŽP vydalo rozhodnutí
o stanovení CHLÚ
l 8. 10. 2021 – MŽP – zaslání žádosti zá‑
stupce obce Smržovice o přezkumné řízení
stanovení CHLÚ
l 3. 3. 2022 – vyjádření MŽP k přezkumné‑
mu řízení podané zástupcem obce Smržovi‑
ce – zamítnuto 
l 24. 3. 2022 – vydání zprávy o šetření kan‑
celáře veřejného ochránce práv ve věci sta‑
novení CHLÚ Smržovice

l 20. 4. 2022 – vyjádření města Kdyně –
starosty města, kanceláři veřejného
ochránce práv s tím, že nebyla zjištěna žád‑
ná pochybení ‑ nebudou přijímána žádná
opatření
l 14. 7. 2022 – veřejné projednání návrhu
územního plánu města Kdyně
l 25. 7. 2022 – založení spolku STOP kame‑
nolomu ve Smržovicích, z.s.
l 22. 8. 2022 – závěrečná zpráva kanceláře
veřejného ochránce práv ve věci stanovení
CHLÚ Smržovice – doporučen přezkum ří‑
zení o stanovení CHLÚ
l 30. 8. 2022 – usnesení ministryně život‑
ního prostředí o zahájení přezkumného ří‑
zení
l 12. 9. 2022 – nesouhlas ZM Kdyně se sta‑
novením a rozlohou CHLÚ, které bylo na zá‑
kladě rozhodnutí Ministerstva životního
prostředí ČR vymezeno 
l 29. 10. 2022 – schůze spolku STOP kame‑
nolomu ve Smržovicích, z.s.

Argument, že starosta města Oskar Ham‑
rus je rodákem obce dotčené stanovením
CHLÚ a ze své iniciativy zařídil zmenšení
chráněného ložiskového území, je spíše
smutnou skutečností, než nějakou „vý‑
hrou“. Pokud by byl ve věci opravdu důsled‑
ný a znalý, oprávněně by využil možností
zákona a žádal by zmenšení CHLÚ až na
současně vymezený dobývací prostor.

V nastalé situaci se tedy spolek s prosbou
o pomoc obrátil také na současného senáto‑

ra Ing. Vladislava Vilímce. Ten vedl jednání
s Obvodním báňským úřadem a následně
také se starostou města Kdyně. Na popud
senátora odeslal na konci září tohoto roku
Městský úřad Kdyně, odbor výstavby, pod‑
nět, ve kterém požaduje zmenšení velikosti
CHLÚ z důvodu nestanovení tohoto území
do 1 roku po nabytí účinnosti horního záko‑
na, tj. do roku 1989.

Závěrem bychom se také rádi vyjádřili
k názoru, který občas zaznamenáme na so‑
ciálních sítích nebo slýcháváme z úst někte‑
rých občanů, kteří nejsou obyvatelé přímo
dotčených obcí, a to: „Nás se těžba někde ve
Smržovicích nebo Dobříkově vůbec netý‑
ká.“ Je třeba si ovšem uvědomit, že případ‑
ným zahájením těžby bude rapidně zvýšena

doprava v celém okolí Kdyňska. V sou‑
časné době nejsou vyřešeny samotné vý‑
jezdové komunikace z prostoru lomu,
takže ani nejde s jistotou říci, kterou
oblast/obec by samotný odvoz materiálu
z dobývacího prostoru lomu zatížil nejví‑
ce, ale rozhodně dojde k rapidnímu ná‑
růstu těžké automobilové dopravy
i v okolních obcích/městech z důvodu
přepravy materiálu. 

Dále je nutno připomenout „vzpomín‑
ky pamětníků“, kteří činnost kamenolo‑
mu zažili a pamatují, jak otřesy byly ob‑
čas znatelnější a citelnější ve vesnicích
vzdálenějších, než v samotných např.

Smržovicích. Je to způsobeno tím, že otřes
se po těžené vrstevnici přenáší dále do
krajiny a může způsobit otřesy i v místech,
které nejsou těžbou  vůbec dotčeny. V ko‑
nečné fázi nehledě na „otravující“ hluk a
zvuk těžebních strojů, který – opět příklad
ze současnosti a nedalekého okolí – z lomu
Tisová, který se nachází u Mrákova, je sly‑
šitelný až do vzdálených Domažlic. O všu‑
dypřítomném prachu a létajících kame‑
nech nemluvě. 

Snad největším problémem, se kterým se
ostatně celá země (troufneme si konstato‑
vat svět), dlouhodobě potýká, je voda,
oblast vodního hospodářství. Je nesporným
a vědecky podloženým faktem, že případná
hornická činnost by ovlivnila vodní poměry
v širokém okolí a krajině. Narušením pra‑
menišť a řečišť podzemních vod by nená‑
vratně došlo k ovlivnění vodního biotopu.

Doufáme, že po přečtení tohoto článku
bude občanům více pochopitelné a jasné,
proč spolek vznikl a proč se neustále snaží
publikovat fakta o této kauze. 

Ale hlavně doufáme a těšíme se, že se ko‑
nečně začne psát nová a radostnější kapito‑
la „boje o záchranu zdejší krásné fauny a
flory“, kde budou všichni zúčastnění táh‑
nout za jeden provaz ke společnému cíli.  

Další informace a aktuální novinky nalez‑
nete na facebookové stránce „STOP kame‑
nolomu ve Smržovicích“.  

Jarmila Skalická, předsedkyně spolku

Kamenolom ve Smržovicích
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Předčasný odchod charismatického a činorodé‑
ho člověka vždycky zabolí, ale nezapomenutelné
chvíle s ním, jeho radost, humor a obětavost mo‑
hou žít v našich srdcích dál. Tento rok, 17. listo‑
padu, by oslavil osmdesáté narozeniny pan Jaro‑
mír Tesař, bývalý ředitel TS, radní města Kdyně a
především velký ctitel hudby. Velmi si přál opra‑
vu kdyňských varhan a na opravený nástroj si
zahrát. Bohužel, jeho nemoc mu to nedopřála.
Při jeho jubileu mu však nahoru můžeme vzká‑
zat, že varhany opravené jsou, a že se rozezní
hned, jak se oteplí a bude možné jejich ladění. Na
první koncert bude mít čestnou vstupenku a bu‑
de tam s námi.
JAROMÍR TESAŘ se narodil 17. 11. 1942 v Koryča‑
nech na Moravském Slovácku. Tam také vychodil
základní školu. V této době ministroval v kostele
Panny Marie Koryčanské, kde se projevil i jeho
hudební talent. Od místního varhaníka se nejpr‑
ve učil hře na klavír, potom i na varhany. Na
všechny ostatní nástroje, které ovládal, se naučil
sám. Byly to saxofony, klarinet, kytara, flétny, bicí
i žesťové nástroje různého druhu. V letech 1956‑
1959 vystudoval gymnázium v Bučovicích, a pak
ještě nástavbu střední průmyslové školy strojní,
též zakončenou maturitní zkouškou v tehdejším
Gottwaldově (dnes Zlín). Po ukončení studií začal
pracovat v národním podniku Moravan Otrokovi‑
ce, kde se vyráběla letadla. Pak již přišla základní
vojenská služba, kterou nastoupil v Klatovech.

Hudba ho provázela i na vojně, kde hrál ve vojen‑
ské kapele. Během základní vojenské služby byl
převelen do Kdyně. I zde se věnoval intenzivně
hudbě. Seznámil se s místními hudebníky a hrál
v tanečním orchestru Jana Tomajera. S tímto
 orchestrem hrál na oblíbených čajích a jiných zá‑
bavách. Po skončení základní vojenské služby se
oženil a začal pracovat v tehdejších kdyňských
strojírnách Kdyně, pozdější Elitex. Do začátku 90.
let pracoval jako asistent technického náměstka
v Elitexu, potom byl ředitelem technických služeb
města Kdyně až do důchodu.
Zároveň se rozvíjela i jeho hudební kariéra. V 60.
letech začal učit jako externí učitel v Lidové škole
umění ve Kdyni na tyto nástroje: zobcové flétny,
klarinet a trubku. Při hudební škole také založil
dětskou dechovku, jejíž žáci pak hráli na různých
akcích. To ještě netušil, že po letech bude při slav‑
nostech svobody dirigovat dechový orchestr mlá‑
deže z USA. Při hudební škole také vznikl komorní
kvintet, ve kterém hráli: ředitelka LŠU Ilona
 Vilímcová ‑ housle, Jaromír Tesař – soprán saxo‑
fon, Petr Gruber – basová kytara, Antonín Bělen‑
ský – klarinet a Miroslav Adámek – elektrofonické
varhany. M. Adámka po jeho tragické smrti na‑
hradil jeho bratr Jaroslav. Komorní kvintet vystu‑
poval nejen na zámku v Horšovském Týně a ji‑
ných akcích, ale byla pořízena i nahrávka v teh‑
dejším Československém rozhlase v Plzni. Později
Jaromíra Tesaře kontaktoval jeho bývalý kolega

z vojny pan Bohdan Vojanec, který jej požádal
o záskok v kavárenské kapele ve vinárně pod Čer‑
nou věží v Klatovech. S touto kapelou pak J. Tesař
hrál pravidelně každý pátek a sobotu k tanci i po‑
slechu ve složení Bohdan Vojanec – bicí, Karel
Kašpar – kontrabas, Alexandr Kudri – housle a
bas trombón, vynikající klavírista pan Urban –
klavír a Jaromír Tesař ‑ soprán saxofon. Ve vinár‑
ně hrál J. T. až do rozpadu kapely po roce 1989.
Dále je třeba zmínit práci J. T. pro církev. Od
r. 1968 působil jako varhaník ve zdejším kostele
sv. Mikuláše, kde hrál až do své smrti v r. 2015.
Zde každoročně organizoval a dirigoval půlnoční
mše, nejčastěji Českou mši vánoční J. J. Ryby, ale
také Pastýřskou i tehdy moderní beatovou mši.
Dále měl ve své hudební režii i velikonoční pašije,
mše v kostele sv. Anny na Tanaberku i poutě
u Dobré vody, po roce 1989 také mše v německém
Neukirchenu. Samozřejmě hrál i na svatbách a
pohřbech. Za významnou práci pro církev byl od‑
měněn diplomem, který mu udělil biskup Franti‑
šek Radkovský v klášteře Kladruby u Stříbra.
Byl činný ve veřejném životě, byl radním města
Kdyně. Významnou měrou se zasloužil např. o vy‑
budování pomníku kdyňskému rodákovi, čestnému
občanu města Kdyně, předválečnému leteckému
akrobatovi, vojenskému letci a stíhači RAF panu Jo‑
sefu Hubáčkovi. Až do konce života J. T. neúnavně
pracoval pro církev a do poslední chvíle hrál na své
milované varhany. Zemřel dne 23. 4. 2015. 
Text vznikl ve spolupráci s manželi Janou a Jaro‑
mírem Tesařovými.  Ludmila Brychová

Uplynulo již více než 7 let, co již není Jaromír Tesař s námi. Vzpomínka na tohoto zaníce‑
ného muzikanta původem z Moravského Slovácka a pravidelného hudebního průvodce
bohoslužeb i mnoha svateb nám napovídá, jak ten čas postupuje.  Mile mne překvapilo,
když jsem od jeho syna obdržel v poštovní schránce tištěnou brožuru, která dokumentu‑
je lidský příběh  tohoto nadaného člověka. Jeho pozemský život byl spojen neodmyslitel‑
ně s hudbou. O to více překvapuje, že se na všechny hudební nástroje, které ovládal, na‑
učil v podstatě sám. Od místního varhaníka v rodných Koryčanech se naučil nejprve na
klavír a potom i na varhany, které ho provázely celý život. Postupně k tomu přibyly de‑
chové nástroje různého druhu. Není cílem této vzpomínky zde podrobně vypsat celý jeho
bohatý život, který byl až do roku 1989 spojen také i se kdyňským Elitexem. Do Kdyně se
dostal během základní vojenské služby. Ale předtím ještě po maturitní zkoušce pracoval
v Moravanu v Otrokovicích, kde se vyráběla letadla. I tato skutečnost jej přivedla k záj‑
mu o leteckou historii. Nechyběl nikdy na akcích spojených s připomínkou oslav osvobo‑
zení Jihozápadních Čech americkou armádou. Ať to bylo ve Kdyni, v Klatovech, Plzni ne‑
bo Nepomuku. Jaromíra Tesaře jsem znal od svých dětských let. Stále si pamatuji, jak se
u nás poprvé zastavil. Byl mi hned velmi sympatický.  Matka říkala, že bude učit na hu‑
dební škole dechové nástroje. Ze svých žáků založil také dechový orchestr. Pravidelně
vystupoval na prvomájových akcích, ale i při dalších příležitostech ve Kdyni včetně  vý‑
měnných žákovských besídek. Tehdy jsem s jeho synem obsluhoval bicí. Vždy nám uká‑
zal, že písnička je už u konce, abychom snad nepokračovali bez orchestru. 
Jaromír Tesař byl člověkem kulturně velmi činným. I z jeho bezprostředního vypravová‑
ní vím, že ho velmi bavila etapa, kdy ve Kdyni pod vedením mé matky hrálo komorní kvinteto LŠU skutečně v netradičním složení. Dnes jsou již všichni zaklá‑
dající členové zvěčněni. Kvinteto mělo ve své době vynikající úroveň, vystupovalo v Československém rozhlase i na mnoha koncertních přehlídkách. Skládali či
upravovali pro něj skladby celostátně významní hudební skladatelé. Jaromír Tesař velkou část svého života zasvětil také hraní v proslulé kavárenské kapele
pod klatovskou věží. V polistopadových dobách se stal radním města Kdyně a také prvním ředitelem technických služeb. Vždy dokázal vycházet se svým oko‑
lím bez emocí a nervozity. Byl mimořádně příjemným společníkem. Přitom nezastřel nikdy svůj moravský původ. Mám na něj živé vzpomínky hned z prvních
dnů po listopadové revoluci, kdy jsme dávali dohromady prohlášení na podporu stávkujících studentů. Jaromír Tesař byl poslem dobré nálady i v době, kdy již
začal mít zdravotní potíže. Jeho hudební, ale i lidská stopa ve Kdyni stále zůstává.  Ing. Vladislav Vilímec, zastupitel města Kdyně

JAROMÍR TESAŘ – VZPOMÍNKA Z KDYŇSKÉHO KALENDÁRIA

Jaromír Tesař by se dožil 80 let
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28. října si připomínáme Den vzniku samostatného českoslo‑
venského státu. Společný stát Čechů a Slováků sice již neexistu‑
je, ale v mnoha případech jsme se i po roce 1989 nechali inspi‑
rovat jeho odkazem. Bez Československé republiky by konec‑
konců nebylo ani dnešní České republiky. Československá re‑
publika sice trvala pouze 20 let, ale
kolik významných úspěchů za tu ne‑
dlouhou dobu meziválečného období
naši předkové dosáhli! Dodnes všude
vidíme stopy první republiky. Konec‑
konců jednou z nich je i naše platid‑
lo, důvěryhodná česká koruna. 
Na dobu první republiky můžeme
být právem hrdí, její období provázel
stavební boom. Nestavěly se jen úřa‑
dy pro potřeby nové republiky, ale
byly to nové školy, peněžní ústavy,
památníky, nádraží nebo i bytové
domy. Dosahovali jsme úspěchů i na
mezinárodním poli. Jedním z těch
nezapomenutelných úspěšných vy‑
slanců bylo akrobatické letecké trio
Novák, Široký, Hubáček. Odneslo si
mimořádné úspěchy na mezinárod‑
ních závodech v Berlíně v roce 1936 a o rok později v Curychu. 
Vypukla 2. světová válka a kdyňský občan Josef Hubáček vstou‑
pil nejdříve do cizinecké legie ve Francii, později se stal členem
310. stíhací perutě RAF, která se podílela na nejtěžší a nejkrva‑
vější letecké operaci. Za vypjatého souboje, kdy se letcům poda‑
řilo zadržet silnou nepřátelskou formaci před Londýnem, se‑
střelil rotmistra Josefa Hubáčka nepřátelský Messerchmitt. Je‑
ho Hurricane byl zasažen a Josef Hubáček zraněn. Po krátkém
léčení byl přeložen ke kurýrní letce. Josef Hubáček by za záslu‑
hy ve Francii a Velké Británii povýšen na poručíka českoslo‑
venské a zároveň britské armády. Byl prvním českosloven‑
ským letcem, který přeletěl Atlantický oceán a jako jediný pře‑
letěl Atlantik na Liberátoru. Po válce se stal velitelem letky
a operačním důstojníkem na ruzyňském letišti. 
V roce 1946 byl Josef Hubáček povýšen na štábního kapitána
a v r. 1947 na majora letectva. Pak přišel v únoru 1948 komu‑
nistický převrat, a Josefu Hubáčkovi nastala léta plná nejrůz‑
nějších ústrků. V roce 1950 byl propuštěn z armády a jako po‑
liticky nespolehlivá osoba měl zakázán pobyt na území Prahy.
Vrátil se do Kdyně, kde pracoval nejdříve jako závozník u lesů,
později, po uvolnění poměrů, se stal vedoucím účetním na
radnici ve Kdyni. 
V šedesátých letech pomohl při obnovení činnosti Pošumav‑
ského aeroklubu v Klatovech. Letiště tohoto aeroklubu od le‑
tošního června nese jméno tohoto legendárního letce a čest‑
ného občana města Kdyně. 
Bylo tedy výjimečným zážitkem sledovat slavnostní akt na
Pražském Hradě, kdy byl Josefu Hubáčkovi in memoriam udě‑
len Nejvyšší vyznamenání řád Bílého lva I. třídy. Za svého dě‑
dečka řád přebíral vnuk Michael Hubáček a jako druhý z oce‑
něných to zvládl s velkým přehledem. 

Přiznám, že jsem si nechtěl nechat ujít tak výjimečnou příleži‑
tost, kdy čestný občan města Kdyně přebírá nejvyšší ocenění
z rukou prezidenta republiky. V poslední době jsem 28. října na
Hrad nechodil. Dílem kvůli kovidové situaci, dílem kvůli nevy‑
zpytatelnosti postupu prezidenta republiky vůči představite‑

lům Parlamentu či přemrštěným bez‑
pečnostním opatřením. Letos jsem si
nechtěl nechat slavnostní předání vy‑
znamenání ujít, byť jsem nebyl přímo
pozván do Vladislavského sálu, jak by
odpovídalo protokolárním zvyklostem
v mém případě předsedy senátního vý‑
boru. Ale i ze Španělského sálu jsem akt
sledoval s rozechvěním, mírným doje‑
tím, ale i napětím. Vnuk Josefa Hubáčka
udělal nakonec dobře, že si vzal šaty še‑
divé, protože byl společně s Ivankou
Trumpovou vidět nejvíce. Měl jsem vel‑
kou radost, když jsme se pak setkali
s panem Michaelem Hubáčkem a jeho
matkou Janou v majestátním Sloupo‑
vém sále Pražského Hradu. 
Slavný letec Josef Hubáček se tedy po
britských a francouzských řádech do‑

čkal in memoriam nejvyššího vyznamenání i v České republice.
Na jeho statečném životním příběhu to již nic nezmění, ale sym‑
bolický význam to bezesporu má. Po mnoha desítkách let naše
země ocenila svého hrdinu, který obstál v nejtěžších životních
zkouškách. Nás může velmi těšit, že tento mimořádný člověk
pocházel z našeho kraje a našeho města. 

Ing. Vladislav Vilímec, senátor parlamentu ČR

Josefu Hubáčkovi byl prezidentem republiky
in memoriam udělen Řád Bílého lva I. třídy 

Sv. Martin v Brnířově
V den sv. Martina se v mateřské škole v  Brnířově sešli rodiče s dětmi
na školní zahradě. Na děti čekalo mnoho úkolů. Dostaly od paní uči‑
telky koníka z kartonu bez hřívy. Za splnění úkolu (postavení komínu
z kostek, zazpívání pís‑
ničky, běh přes překáž‑
ky, sestavení obrázků či
seřazení podkov…) ob‑
držely provázky, který‑
mi postupně navázaly
koníkovi hřívu.  Odmě‑
nou byly nejen perníč‑
ky, ale dokonce návště‑
va samotného sv. Mar‑
tina na koni.                                                                                                                                          
Děku jeme paní Vlastě
Levorové a Josefu Nej‑
dlovi za krásné zpestře‑
ní svatomartinského
odpoledne. Děti tak mě‑
ly možnost se povozit
na koni či ponících. 

Ředitelka MŠ Brnířov



Kdyňsko6/2022 strana 11

I když Halloween není českým svátkem, ge‐
nerace našich dětí už to bere jinak. Těší se na
něj a chtějí se tak trošku bát. Tak proč jim přání
nesplnit? Na obecním úřadě v Nové Vsi se sešlo
přes 20 dětí, malých i větších strašidýlek. Starší
děti vyřezaly krásné strašidelné dýně a ty mlad‐
ší si vyrobily něco na výzdobu svých domovů.

Když děti vyluštily hádanku, za hlasitého
houkání strašidel jsme se vydali na cestu za po‐
kladem. Obec na malou chvíli setměla a správ‐
nou cestu osvěcovaly jen malé lucerničky podél
cesty a lampiony v dětských rukách.  

Šárka Kraftová, foto Petr Zemko

n Firma roku 2022 Plzeňského kraje
je z Domažlic. Titul IBM Firma roku
2022 Plzeňského kraje získala společ‑
nost nanoSPACE, domažlický výrobce
produktů z nanovláken. Firma vyrábí
lůžkoviny pro alergiky s nanovlákny a
antivirové šátky, zároveň je největším
on‑line prodejcem českých nanotechno‑
logických produktů v ČR.

n Pivovar Domažlice získal význam‑
né ocenění. Zrekonstruovaný objekt
Kulturního centra – Pivovaru Domažli‑
ce obdržel Cenu ministerstva pro místní
rozvoj za prosazování kvalitní výstavby
v rámci architektonických soutěží.  

(red)

Z našeho okresu

Od 21. do 23. října se konala tradiční víkendovka v Orlovicích, které se účastnilo bezmá‑
la 30 dětí. Po příjezdu čekalo na účastníky promítání filmu a odhalení, že se nachází na
 ostrově Blp. Protože byl tématem víkendovky oblíbený film Jak vycvičit draka, užily si děti
ještě v pátek noční lov draků. Druhý den nastal čas na výcviky, aby se z dětí stali praví
 vikingové a následovala výprava za dračím hnízdem. Po náročném dni už na děti čekala
vytoužená diskotéka a mnoho zábavných malých her. Třetí a zároveň poslední den bylo
přebírání cen, sbalení, uklízení budovy a pak už cesta domů.       Denis Gruber, PS Safír Kdyně

Zaniklé venkovské
školy Plzeňského

kraje – 3. díl
Tato unikátní publikace byla financová‑
na Plzeňským krajem a je v ní zmapová‑
no 76 škol. Ve druhém díle bylo popsáno
93 a v prvním 112 budov. Autorem je
Miloslav Michalec, který se zabývá také
historií zaniklých obcí a dalšími zajíma‑
vostmi Plzeňského kraje. 
Kniha popisuje vývoj dnes často již za‑
niklých venkovských škol v Plzeňském
kraji. Autor čerpal v první řadě z obe‑
cních kronik. V celé trilogii je uvedeno
281 školních budov, nejvíce se nachází
v domažlickém regionu, a to 70 budov.
Vzhledem k limitovanému počtu kusů
bude publikace přístupná veřejnosti
prostřednictvím knihoven v celém kraji. 

(red)

Halloweenské tvoření při houkání strašidel

Orlovice mezi draky



PROSINEC
n 1. 12. Kdyně ‑ vernisáž výstavy historic‐

kých panenek Moniky Špotákové a kdyňský

perníkový betlém Lenky Opálkové, i mezi

svátky, až do 20. 1. 2023, od 16.00 hod., Mu‐

zeum příhraničí Kdyně

n 3. 12. Nová Ves ‑ čertovská nadílka, od

18.00 hod., náves u kapličky

n 3. 12. Dlažov ‑ mikulášská nadílka s vá‐

nočním tvořením, od 14.00 hod., sokolovna 

n 3. 12. Mrákov ‑ IBERICA TOUR, cyklopo‐

vídání s Honzou Pelnářem, 18.00 hod., sál KD

Starý Klíčov

n 4. 12. Hluboká ‐ každá adventní neděle ‐

zastaveníčka s překvapením na cyklostezce

z Hluboké do Dobříkova, zve MŠ Hluboká (od‐

loučené pracoviště MŠ Kdyně, Markova)

n 4. 12. Mrákov ‑ čertí rej, 17.00 hod., pódi‐

um u hřiště

n 4. 12. Pocinovice ‑ čertovská nadílka, od

14.00 hod. 

n 6. 12. Kdyně ‑ netradiční setkání se sv.

Mikulášem, dětem ho představí P. Karel Ada‐

mec ‐ trochu jinak, bez anděla a čerta, 13.00

hod., kostel sv. Mikuláše ve Kdyni

n 7. 12. Kdyně ‑ Perníkové Vánoce, zdobení

perníčků, výroba drátěných ozdob s A. Čer‐

venkovou, 10.00 – 16.00 hod., Muzeum pří‐

hraničí

n 10. 12. Mrákov ‑ setkání u betléma ve

Starém Klíčově, 16.00 hod.

n 11. 12. Zichov ‑ Zichovská třináctka, pře‐

spolní běh, start na návsi na Zichově, registra‐

ce v 10.00 hod., start v 11.00 hod.

n 11. 12. Koloveč ‑ mikulášská nadílka a

zábavné odpoledne pro děti i dospělé, od

14.00 hod., sál KD Koloveč

n 14. 12. Kdyně – autobusový výlet na

 adventní trhy v Regensburgu, prohlídka měs‐

ta s průvodcem Ing. V. Altmanem, cena 390

Kč, nutná platba předem v TIC Kdyně

n 17. 12. Miletice ‑ vánoční zpívání koled,

od 18.00 hod., kaple Miletice

n 17. 12. Koloveč ‑ prodej vánočních deko‐

rací, od 9.00 hod., předsálí kulturního domu

n 18. 12. Mrákov ‑ Půjdem spolu do Betlé‐

ma, 17.30 hod., Mrákov

n 18. 12. Černíkov ‑ vánoční koncert, vy‐

stoupí skupina Elias, od 17.00 hod., kostel ve

Slavíkovicích

n 18. 12. Pocinovice ‑ vánoční koncert, od

13.30 hod., kostel sv. Anny

n 20. 12. Mrákov ‑ Canzonetta, adventní

koncert, 18.00 hod., kostel 

n 22. 12. Kdyně – živý betlém, rozdávat bu‐

deme i betlémské světlo, od 16.00 hod., fara

ve Kdyni, zve ŘK farnost

n 23. 12. Koloveč ‑ vánoční koncert, T. Jur‐

níková a D. Talaš, od 18 hod., sál KD Koloveč

n 23. 12. Libkov ‑ rozdávání Betlémského

světla, od 17.00 do 18.00 hod. před budovou

obecního úřadu, při nepříznivém počasí

v místnosti vyhrazené pro knihovnu, pořádá

Místní knihovna Libkov

n 23. 12. Prapořiště ‑ vánoční zpívání a

rozdávání "Betlémského světla" od 18.00

hod., u sokolovny

n Dlažov ‑ Betlémské světlo u kaple sv.

Markéty, 15.00 – 16.15 hod

n 24. 12. Nová Ves – vánoční zpívání koled,

od 21.00 hod. u kapličky 

n 24. 12. Tanaberk – Půlnoční, 17.00 hod. 

n 24. 12. Kdyně – Půlnoční, 24.00, kostel

sv. Mikuláše

n 29. 12. Pocinovice ‑ vánoční pochod, od

13.00 hod.

n 31. 12. Chodská Lhota ‑ pochod zimní

přírodou zakončený hospodou z Chodské

Lhoty na Štefle, sraz u moštárny v 13.00 hod.,

pořádá ČZS Chodská Lhota

LEDEN
n 1. 1. Mrákov ‑ Novoroční pochod, 13.30 h

n 1. 1. Dlažov ‑ Novoroční setkání u kaple

Sv. Markéty s přípitkem svařeného vína, ve

14.00 hod. 

n 1. 1. Pocinovice ‑ Novoroční ohňostroj,

od 16.30 hod.

n 1. 1. Nová Ves ‑ Novoroční turnaj ve stol‐

ním tenise na OÚ

n 14. 1. Koloveč ‑ myslivecký ples s kape‐

lou Hájenka, 20.00 hod., sál kulturního domu

n 21. 1. Mrákov ‑ hasičský bál, 20.00 hod.,

Starý Klíčov

n 21. 1. Koloveč ‑ sportovní ples s kapelou

Asfalt, od 20.00 hod., sál kulturního domu

n 21. 1. Chodská Lhota ‑ hasičský bál, hra‐

je kapela TAKY – TAKY, 20.00 hod., sokolovna,

zve SDH Chodská Lhota

n 28. 1. Prapořiště ‑ sokolský ples, hraje

Elixír, od 20.00 hod., sál sokolovny

ÚNOR
n 4. 2. Mrákov ‑ Chodský bál, 20.00 hod.,

Starý Klíčov

n 4. 2. Koloveč ‑ ples Městyse Koloveč s ka‐

pelou Music Klatovy Josefa Kolorose, od 20.00

hod., sál kulturního domu

n 10. 2. Koloveč ‑ premiéra komedie Marti‐

na Volfa LOCKDOWN v podání DS Kolofantí,

od 19.00 hod., sál kulturního domu 

n 11. 2. Prapořiště ‐ hasičský bál, hraje Re‐

lax, od 20.00 hod., sál sokolovny

n 11. 2. Koloveč ‑ dětský maškarní karne‐

val, od 14.00 hod., sál kulturního domu

n 12. 2. Koloveč ‑ premiéra komedie Marti‐

na Volfa LOCKDOWN v podání DS Kolofantí,

od 16.00 hod., sál kulturního domu

n 18. 2. Dlažov ‑ dětský maškarní rej, od

14.00 hod., sokolovna Dlažov

n 18. 2. Dlažov ‑ okrskový hasičský bál, od

19.00 hod., sokolovna Dlažov

n 18. 2. Koloveč ‑ masopustní průvod v Ko‐

lovči, od 15.00 hod., u budovy úřadu městyse

n 25. 2. Nová Ves ‑ masopustní průvod

 obcí, od 14.00 hod.

n 26. 2. Nová Ves ‑ dětský maškarní karne‐

val, od 14.00 hod. na OÚ
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Kulturní servis 

KK DDYY ŇŇ SS KKOO
––  informační zpravodaj vydává: 

Dobrovolný svazek obcí Kdyňsko
Adresa redakce: 

TIC Kdyně, Nádražní 314, 345 06 Kdyně
e‐mail: heidlerova@email.cz, 

Kdynsko@seznam.cz
Redakční rada DSO Kdyňsko 
si vyhrazuje právo  příspěvky 

nezveřejnit, krátit a redigovat.
Odpovědná redaktorka: Sylva Heidlerová

Evidence periodického tisku 
pod č. MK ČR E 15943 

Uzávěrka příštího čísla: 
25. 1. 2023

Program NOVÁ ZELENÁ ÚSPORÁM LIGHT nabídne okamžitou finanční
podporu pro seniory a domácnosti s nižšími příjmy na rychlé a jedno‑
duché zateplení domů. Peníze dostanou předem a k elektronické žá‑
dosti nebude potřeba žádné složité papírování. Více v MAS Český les,
z. s., info@masceskyles.cz.
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Římskokatolická farnost ve Kdyni přiná‑
ší pozvánku na 6. prosince 2022. Ve
13:00 hodin se děti a rodiče mohou do‑
zvědět, odkud do Kdyně přišel svatý Mi‑
kuláš. Patrona našeho města a kostela
vám P. Adamec představí barvitěji, než
jako pohádkovou postavu, která do va‑
šich domovů rok co rok přichází v dopro‑
vodu čertů a anděla. Začínáme před kos‑
telem u nové hřbitovní brány. 
Po delší odmlce vás opět zveme na dvůr
ŘK fary na ŽIVÝ BETLÉM. Tradiční bet‑
lémský příběh si pro vás už nyní připra‑
vuje téměř čtyřicet dětských herců ze
Základní školy ve Kdyni. Skauti se podělí
o betlémské světlo a nebude chybět sva‑
řené víno, drobné pohoštění a společný
zpěv.  Občerstvení pro tělo i duši bude
začínat v 16:00 hod. 22. prosince na fa‑
ře. Těšíme se na vás.

Rozpis BOHOSLUŽEB o Vánocích:
Půlnoční: 24. 12. v 17.00 hod. na 

Tanaberku a ve 24.00 hod. v kostele 
sv. Mikuláše ve Kdyni

25. 12., 26. 12., 1. 1. 2023 v 10.00 hod.
31. 12. 2022 v 16.00 hod.

Farnost ve
Kdyni zve

Cestopisné přednášky se v Nové Vsi tentokrát ujala Nikol Hudcová, která navštívila
Slovinsko v rámci školní exkurze.  Šárka Kraftová

V Kolovči u harmoniky 
Městys Koloveč ve spolupráci s Pečovatelskou
službou Koloveč uspořádal v úterý 8. listopadu
v sále kulturního domu seniorské odpoledne
„Posezení s harmonikou“ v podání známých
chodských heligonkářů Josefa Kupilíka a To‑

máše Johánka. Dvouhodinový program lido‑
vých písní proložený veselým vyprávěním se
setkal s vřelým přijetím a velkým ohlasem.
Vstupné bylo zdarma, občerstvení zajistila
 Restaurace Šumava.     P. Křížová, foto P. Dolejš

V sobotu 12. listopadu od 13 hodin se za‑
plnila kaple svatého Martina a prostran‑
ství před ní účastníky mše svaté, kterou
u příležitosti brnířovské pouti odsloužil
Monsignore Miroslav Kratochvíl.  

Ing. Věra Jandová, Obecní úřad Brnířov

Mše v Brnířově



V sobotu 5. 11. měla v Mezholezích sraz strašidla všeho druhu. Po setmění vyrazila na hallowe‐
enský průvod po vesnici. Po průvodu si malí strašáci, duchové a další bubáčci užili strašidlác‐
kou diskotéku.  Jaroslava Perglová
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V pátek 21. a v sobotu 22. října se ve Smržo‑
vicích uskutečnil velitelský den, nebo také,
chcete‑li, námětové cvičení okrsku č. 10 Poci‑
novice. Smyslem pátečního nočního cvičení
bylo dopravit vodu z čerpacího stanoviště
(vodní nádrže) z přírodního koupaliště ve
Smržovicích na zemědělskou usedlost nad
obcí přes dvě přečerpávací stanoviště s vy‑
užitím kontejnerového zásobníku vody a
použitím kyvadlové dopravy. Cvičení se zú‑
častnili dobrovolní hasiči z Pocinovic, Louči‑
mi, Chodské Lhoty, Libkova, Běhařova a sa‑
mozřejmě místní, celkem 51 hasičů. Cvičení
venku předcházela instruktáž ve smržovic‑

kém hasičském klubu, po skončení pak hod‑
nocení a večeře.
V sobotu pokračovalo cvičení od osmi hodin
ráno snídaní a od devíti hodin školením, za‑
měřeným na poskytování první pomoci a se‑
známení se záchrannými postupy, které se
v dnešní době již při poskytování první po‑
moci nedoporučují. Následovaly ukázky vo‑
lání na tísňovou linku operačního střediska
a postupy při hlášení pálení klestí, listí a po‑
dobně, včetně komunikace jednotky s ope‑
račním střediskem. Závěr provedli hasiči

HZS z Domažlic ukázkou vybavení a použití
chemického kontejneru. Při obědě byli pří‑
tomní hasiči videozáznamem seznámení se
záchrannými pracemi a hašením požáru
v Hřensku.
Odbornou přípravu celé akce zajistil člen
HZS Domažlice Václav Ponocný ml., spolu
s velitelem okrsku Josefem Švábem, smržo‑
vičtí hasiči s místním Dámským klubem pak
zajistili chutné občerstvení po oba dva dny a
zvláště ženy se postaraly o perfektní zázemí,
za což jim patří veliké poděkování.  Z. Huspek

Velitelský den ve Smržovicích

Druhé vydání knihy REPORT s podtitu‐
lem Příběh české židovské rodiny po dru‐
hé světové válce od Ivana Dvořáka vyšlo
24. října v nakladatelství Samuel za pod‐
pory Nadačního fondu Židovské obce v
Praze. V úvodu knihy autor uvedl, že pod‐
nětem pro dotisk této knihy se stala letoš‐
ní květnová výstava v Muzeu příhraničí
Hrdinové válečného nebe. Ivan Dvořák byl
hluboce dojat zájmem města Kdyně
o osobnost jeho strýce Františka Klemen‐
se. V knize působivě přibližuje příběh dok‐
tora Františka Klemense a jeho rodiny. Ab‐
surdní atmosféra padesátých let, která
z lékaře a anglického válečného letce uči‐
nila nejprve vězně, pak dělníka, a nakonec
emigranta do Izraele, ostře kontrastuje se
vzpomínkami na drobné radosti a každo‐
denní rodinnou pospolitost, kterou autor
jako malý chlapec v blízkosti strýcovy ro‐
diny prožíval. Knihu symbolicky zakončuje
vzpomínka na rok 1969, kdy se Ivan Dvo‐
řák jako mladý muž vypravil za strýcovou
rodinou do Izraele. Prožitý radostný půl‐
rok bezstarostné svobody končí, když se
vrací zpět přes hranice okupovaného a
hermeticky uzavřeného Československa.
V knize nechybí autorova vzpomínka na
6. května 2022, kdy navštívil Kdyni a účas‐
tnil se slavnostního odhalení pamětní de‐
sky MUDr. Františka Klemense na jeho
rodném domě na náměstí čp. 139. 

K prodeji nabízíme i dlouho očekávané
rozšířené druhé vydání knihy AKCE
 KÁMEN a zároveň i žhavou novinku – ko‐
miksovou podobu AKCE KÁMEN od autor‐
ky Václavy Jandečkové a Michaela Kociána,
krále českého komiksu.

Další knižní novinka, kterou u nás v info‐
centru najdete, je od Ludmily Fliegelové
TAJEMSTVÍ PERNÍČKŮ.  Své blízké můžete
potěšit i vánočním kořením ze Kdyně nebo
keramickými betlémy z místní dílny KEBR.
V nabídce zůstávají i trička, dětské body,
tašky a batohy z Kdyňska.  

Ludmila Brychová 

Dárky TIC

V Mezholezích strašili
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Halloweenský průvod strašidel prošel
Kdyní v sobotu 29. listopadu. Pořádala jej
Pionýrská skupina Safír Kdyně, zúčastni‑
lo se neuvěřitelných 246 dětí.

Jako každým rokem se na náměstí shro‐
mažďovali nadšenci před začátkem samotné
akce, většinou rodinky s těmi nejmladšími.
Kdyňské náměstí se pak začalo plnit množ‐
stvím dětí převlečených za upíry, čarodějnice,
kostlivce a jiná stvoření temnot. Všichni do‐
stali svítící náramek a společně, pod vedením
ducha a Bílé paní, vyrazili do kdyňských ulic.

Po návratu z průvodu dostal soutěžící
kartičku, se kterou se vydal hledat sedm
strašidel čekajících v parku. Cesta vedla
skrz strašidelný tunel plný pavučin, pavou‐
ků, brouků různých druhů, hadů a lebek. Ne‐
chyběla rakev s kostlivcem. Park byl posetý
náhrobky s lampióny, u kterých čekala stra‐
šidla s úkolem. Od nich pak děti dostaly ra‐
zítko na kartičku, kterou na konci vyměnily
za odměnu. Více na http://safir.pionyr.cz/
nebo facebooku PS Safír Kdyně.

Filip Šmucr

Halloween ve Kdyni

Otužilci ve Vsi zahájili sezonu

Zlatý podzim je kouzelný, překrásný a výji‐
mečný malíř. Při tvorbě svého obrazu používá
nádhernou kombinaci vzácně zářivých zlatých
barev. Takový obraz vidíme každý podzimní
den. Podzim bude pořád Zlatý. Právě tomuto
poetickému ročnímu období byl věnován další
ročník Podzimního módního maratónu. V ne‐
děli 23. října se sešli děti 3–17 let a dospělí
v krásném Obecním domě v Nymburce, aby se
zúčastnili Podzimního módního maratónu
2022. Mezi účinkujícími byly děti různých ná‐
rodů žijící v České republice. Mladé modelky a
modelové se předvedli ve čtyřech módních
přehlídkách. Podzimní maraton 2022 odstarto‐
val HB módní přehlídkou s názvem Pestrý a zá‐
řivý podzim. Účinkující si nakombinovali i pře‐
hlídkové modely z vlastního šatníku. Modelka
Jm Models a žákyně 5. třídy 11letá Natálie No‐
váková, která byla v roce 2021 První Dívka Po‐
labí, získala na Podzimním maratónu 1. místo.
Do Kdyně putovalo i druhé první místo ve
fotosoutěži Podzimní kavárna, kde Natálka
představila Zmrzlinkárnu Kdyně. Natálie,
gratulujeme! Moc děkujeme Zmrzlinkárně
Kdyně za spolupráci. Tuto akci podpořilo vede‐
ní Nymburského kulturního centra. Podzimní
maraton módy a talentu nám ukázal rozmani‐
tost a pestrost podzimu. Krásný podzim. 

Viktorie Meyer a Valeria Popaliova 

Zmrzlinkovna
jde s módou

Když na podzim sluníčko už nemá sílu, počasí je zamračené a voda chladnější, znamená
to pro novoveské otužilce jediné – oprášit plavky a začít se chystat na pravidelné koupání
v rybníce na návsi. Slavnostní zahájení jsme naplánovali stylově na státní svátek 28. 10.
Jak je u nás zvykem, u rybníka jsme postavili stan s posezením a zapálil se oheň, abychom
měli kde zase nahřát svá těla. Počasí nám nepřálo, bylo nádherně, slunečno a teplo! Voda
měla příjemných 14 stupňů a vyzkoušet jí šlo úctyhodných 21 otužilců včetně malých dě‑
tí, bravo! U gulášku a pivečka jsme poseděli až do ranních hodin. Odteď se tedy sejdeme
každou neděli ve 14 hodin na rybníku, takže ledu zmar.  

Všechny zve Lenka Hudcová a Šárka Kraftová

Kdo nevěří, ať tam
běží! Já tam 19. listo‑
padu jen jela, a byli
tam! I s prvním sně‑
hem při teplotě
vzduchu +1 stupeň
Celsia. Dokázali, co
si předsevzali, a pak
roztáli jako první le‑
tošní sníh. 

Sylva Heidlerová



Než napadl první sníh

Nedělní odpoledne 6. listopadu patřilo v Pocinovicích dětem a strašidlům.  
Více str. 7.  Marie Homolková, starostka obce

Strašidelný dům měli v Loučimi. Místo na strašidelné stezce se ale všichni
vydováděli v budově obecního úřadu. Důvod byl prostý, v pátek 4. listopadu
vydatně pršelo a pořádat podobnou akci na blátě nemělo smysl. I pod stře‑
chou si to užili všichni.  Text Z. Huspek, foto Aneta Švábová

Světýlkový lampionový průvod prošel na svátek sv. Martina Koutem na Šu‑
mavě. Více str. 5

Vánoční strom rozsvítili  o první adventní neděli např. také ve Staněticích
u kostela sv. Kunhuty  (horní fota) a v Hluboké na návsi. Adventní náladu
doplnila dětská vystoupení. (hh, sh)

Zastupitelé městyse Koloveč budou vykonávat funkce jako dlouhodobě neuvolnění. Starostou byl opět zvolen Ing. Václav Pergl, místostarostou Petr Há‑
jek. Byly zřízeny tříčlenné výbory. Předsedou finančního výboru byla zvolena Ing. Václava Dobšíčková, členy Petr Krechler a Jana Bláhová. Předsedou
kontrolního výboru se stal MUDr. Jan Ludvíkovský, členy Bohumil Cimburek a Ing. Jindra Mastná.  Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Pionýrská skupina Safír Kdyně pořádala drakiádu a konečně po třech le‑
tech bezvětří se dostavil i vítr. I když nebylo úplně slunečno, dorazilo při‑
bližně 200 účastníků, všem velmi děkujeme. Po celou dobu byla k dispozici
várnice s čajem, odměny pro malé piloty a táborák k opečení buřtů či
marshmallownů. Petr Mišek


